

mycoses

Diagnosis, Therapy and Prophylaxis of Fungal Diseases

Official Publication of Deutschsprachige Mykologische Gesellschaft

VOLUME 44

DECEMBER 2001

NUMBER 11-12

CONTENTS/INHALTSVERZEICHNIS

ORIGINAL ARTICLES/ORIGINALARBEITEN

H.-J. Tietz, M. Hopp, A. Schmalreck, W. Sterry, V. Czaika. *Candida africana* sp. nov., a new human pathogen or a variant of *Candida albicans*?

Candida africana sp. nov., eine neue human-pathogene Art oder eine Variante von *Candida albicans*? 437

Preeti N. Malani, Suzanne F. Bradley, Rhonda S. Little, Carol A. Kauffman.

Trends in species causing fungaemia in a tertiary care medical centre over 12 years
Trends im Erregerspektrum bei Fungämien in einer Großklinik über eine 12-Jahresperiode 446

H.-J. Tietz, H. Martin, S. Koch. Incidence of endomycoses in autopsy material

Inzidenz von Endomykosen im Autopsiematerial 450

S. Uhlenbrock, M. Zimmermann, W. Fegeler, H. Jürgens, J. Ritter. Liposomal amphotericin B for prophylaxis of invasive fungal infections in high-risk paediatric patients with chemotherapy-related neutropenia: interim analysis of a prospective study

Liposomales Amphotericin B zur Prophylaxe invasiver Pilzinfektionen bei pädiatrischen Hochrisikopatienten mit chemotherapieinduzierter Granulozytopenie: Interimsanalyse einer prospektiven Studie 455

E. Sionov, H. Sandovsky-Losica, Y. Gov, E. Segal. Adherence of *Aspergillus* species to soft contact lenses and attempts to inhibit the adherence

Adhärenz von *Aspergillus*-Arten an weichen Kontaktlinsen und Adhärenzhemmungsversuche 464

P. Kurnatowski, A. Filipiak. Otomycosis: prevalence, clinical symptoms, therapeutic procedure

Otomykose: Prävalenz, klinische Symptomatik, therapeutisches Vorgehen 472

M. L. S. Maia, J. I. Dos Santos, F. C. Viani, C. E. Larsson, C. R. Paula, W. Gambale.

Phenotypic characterization of *Microsporum canis* isolated from cats and dogs

Phänotypische Charakterisierung von *Microsporum canis*-Isolaten von Katzen und Hunden 480

R. Maleszka, Z. Adamski, G. Dworacki.

Evaluation of lymphocytes subpopulations and natural killer cells in peripheral blood of patients treated for dermatophyte onychomycosis

Bewertung der Lymphozyten-Subpopulation und NK-Zellen im peripheren Blut therapierter Onychomykose-Patienten 487

I. Kuklová, H. Kučerová. Dermatophytoses in Prague, Czech Republic, between 1987 and 1998
Dermatophytosen in Prag, Tschechische Republik, zwischen 1987 und 1998 493

LETTERS TO THE EDITOR/BRIEFE AN DEN EDITOR

S. K. Cinti, Wendy S. Armstrong, Carol A. Kauffman. Case Report. Recurrence of increased intracranial pressure with antiretroviral therapy in an AIDS patient with cryptococcal meningitis

Fallbericht. Wiederanstieg des Intrakranialdrucks bei antiretroviraler Therapie an einem AIDS-Patienten mit *Cryptococcus*-Meningitis 497

R. Horr , S. Gilges, P. Breig, B. Kupfer, G. S. de Hoog, E. Hoekstra, N. Poonwam, K. P. Schaal. Case Report. Fungaemia due to *Penicillium piceum*, a member of the *Penicillium marneffe* complex

Fallbericht. Fung mie durch *Penicillium piceum*, einem Mitglied des *Penicillium marneffe* Komplexes 502